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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyetért Varga Mihállyal, hogy az épületszigetelési 
programok az elmúlt 12 évben nem érték el a céljukat?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A kormány egyik legsúlyosabb mulasztása,  hogy az elmúlt  12 évben gyakorlatilag nem kezdett
semmit az korszerűtlen épületekkel,  nem indult  átfogó szigetelési  program. A rezsicsökkentésen
keresztül azt üzenték, hogy az olcsó fosszilis energia örökké elérhető lesz, nem kell takarékoskodni,
nem kell korszerűsíteni az épületeket.

Az energiaválság viszont bekopogtatott az ajtón és megmutatta, hogy milyen felelőtlen volt ez a
politika. A szigetelt családi házak aránya mindössze 20%, messze elmarad az európai és a régiós
átlagtól (Lengyelországban például 59%). Már Varga Mihály is elismerte, hogy nagyobb mértékben
kellett volna energiahatékonysági programokat indítani. Az otthonfelújítási támogatás és a falusi
CSOK ugyan  felhasználható  épületfelújításra  is,  de  csak  a  családoknak  érhető  el  és  nincsenek
energiahatékonysági követelmények.

Az  LMP  évek  óta  javasolja,  hogy  induljon  épületszigetelési  program.  Vissza  nem  térítendő
támogatással és kedvezményes hitellel kell támogatni a lakások szigetelését, a nyílászáró cserét, a
fűtéskorszerűsítést és a háztartási megújuló energiát. Évi 600 milliárd forintos állami ráfordítás 100
ezer lakás mélyfelújítását segítené, és 323 ezer tonna szén-dioxid kibocsátást lehetne elkerülni. Az
épületszigetelés  jelenti  a  fenntartható  rezsicsökkentést  és  a  társadalom  30-40  százalékát  érintő
mélyszegénységből való kiutat.  Akkor lesz megfizethető az energia, ha kevesebbet fogyasztunk.
Nem tartható tovább, hogy hatósági áras orosz gázzal nagyrészt az utcákat fűtsük.



 
Tisztelt Miniszter Úr!

Egyetért Varga Mihállyal, hogy az épületszigetelési programok az elmúlt 12 évben nem érték el a
céljukat? A beismerést és a megbánást mikor követi végre cselekvés?

 

Köszönöm válaszát!

 

Budapest, 2022. október 28.                                                                     Bakos Bernadett
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